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1. Polgármesteri beszámoló az elmúlt évről és a tervezett feladatok ismertetése  
 
 
Varga Richárd polgármester: 
Kérem, hallgassák meg beszámolómat, majd a beszámoló végén feltehetik kérdéseiket és hozzászólhatnak 
a hallottakhoz. Előzetesen nem érkezett kérdés az önkormányzathoz, azonban közérdekű kérdéseikre 
igyekszünk azonnal válaszolni, ha nem rendelkezünk a szükséges válaszokkal, akkor 30 napon belül írásban 
fogunk válaszolni.  
 
Nagy tisztelettel és szeretettel köszöntöm a Falugyűlésen megjelenteket. Külön köszöntöm Ciuleacné 
Drajkó Adrienn jegyző asszonyt, az alpolgármester urat Piroska Jánost, és a megjelent önkormányzati 
képviselőket. Az elmúlt időszakban a 2019-es testület összetétele megváltozott. 

Jelen falugyűlésen a 2022. június óta eltelt idő alatt végzett eddigi munkánkról, tevékenységeinkről, elért 
eredményeinkről és terveinkről kívánok beszélni. 

 Mint ismeretes, a ciklus kezdetén felkerestem a Közös Hivatal másik településének Berkenyének az új 
polgármesterét és kértem a hivatal székhelyének áthelyezését Nógrádra. A két önkormányzat megegyezett 
és a Közös Hivatal székhelye Nógrád lett. A megállapodásunk szerint a ciklus végén a székhelyről újra 
döntés születik. Ez a lépés gazdaságilag és erkölcsileg is előnyt jelentett településeink számára. A Nógrádi 
Közös Önkormányzati Hivatalt jelenleg a két település közös jegyzője Ciuleacné Drajkó Adrienn vezeti. A 
hivatalnál Nógrádon 1 fő pénzügyi ügyintéző, 1 fő adó-és munkaügyi ügyintéző, 1 fő anyakönyvi igazgatási 
ügyintéző, 1 fő ügykezelő segíti a hivatal munkáját.  Minden hétfőn ügysegéd érkezik a településre, mely 
segíti a lakosság ügyeit, illetve a községnem helyi főépítésze is van. 

Számos célt már sikerült megvalósítunk, de még rengeteg tervünk van, amiért nap mint nap teszünk és 
dolgozunk. A képviselő-testület a munkarendje szerint évente 10 alkalommal tart képviselő-testületi ülést 
(az önkormányzati törvény szerint 6 alkalommal kötelező évente), melyről kamerafelvétel is készül, sajnos 
előfordult, hogy rendkívüli testületi ülésről felvétel nem készült, mert a megszervezésére nem volt elég idő, 
vagy a technikai háttér nem volt biztosított. Nógrád Község Önkormányzatra mindent megtesz, hogy ilyen 
eset lehetőleg ne forduljon elő, és a törvényességi osztály válasza szerint felelősségre vonás, vagy egyéb 
intézkedést nem igényelt a felvétel hiánya, mivel vis major helyzetnek tekinthető. A testület több 
alkalommal tart megbeszélést vagy helyszíni bejárást, ha a feladataink úgy kívánják. A község 



önkormányzatnál jelenleg 1 fő hivatalsegéd, 1 fő könyvtáros-kulturális feladatokat ellátó személy, 3 fő 
teljes munkaidős fizikai dolgozó és 1 fő részmunkaidős körzetes nővér végzi a községért a munkát. 
Megbízásos jogviszonyban 3 főt foglalkoztatunk. A fizikai dolgozóink száma a rájuk háruló teher, a rájuk 
háruló munkához képest nagyon kevés, a zöldterületek kezelése nagyon megnehezíti a feladatunkat. A 
falukép, az intézmények, közterületek rendezettségéhez ezért nem elég a fizikai dolgozóink ember feletti 
munkája, hanem gyakran szükség van társadalmi munka meghirdetésére is. Itt szeretném megköszönni 
mindazoknak, akik részt vettek társadalmi munkák valamelyikén. Hálásan köszönjük a dolgozók 
mindennapi munkáját! 

Kérem a Lakosságot, hogy a központi jogszabály rendelkezései szerint az ingatlanjaik előtt a közterületet 
legyenek szívesek rendben tartani, hiszen arra az önkormányzatnak nincs kapacitása, hogy mindenki háza 
előtt rendet tegyen.   

Községünkben az önkormányzat fenntartásában egy önálló intézmény van, az Angyalvár Óvoda. Három 
csoportban 63 gyermek nevelését biztosítjuk, 12 fő alkalmazottal, és az óvoda konyhája ellátja a szociális 
és gyermek étkeztetési feladatokat 5 fő alkalmazottal. 

Intézményünk külsejében szépen megújult, új cserépfedést, csapadékvíz elvezető rendszert kapott. 
Gazdagodott egy új tornateremmel is. Megérdemli a reá való figyelést, hiszen a jövő generációja 
alapnevelése folyik benne. 

A gyermekek étkezést az önkormányzat támogatja, így ők kedvezményesen tudják igénybe venni az 
étkezést. A konyhán lehetőség van a lakosságnak is elvitelre menüt vásárolni.  

Az óvoda intézmény jelenlegi vezetője Horváth Erzsébet, aki 40 év munkaviszony után, jelenleg felmentési 
idejét tölti és várja nyugdíjazását. Utódjáról gondoskodunk, jelenleg az óvodában dolgozó pedagógus 
tanulmányi szerződés keretén belül végzi el a szükséges továbbképzést. 

A községünkben 2013-tól a Klebersberg Intézményfenntartó Központ tartja fent az önkormányzat 
tulajdonában lévő épületében 186 gyermekkel működő, 8 osztályos Dr. Hesz Mihály Általános Iskolát. Az 
iskola igazgatója Hekli Péter. Tavaly nyáron az iskola melletti önkormányzati területen a Közösségi Tér 
Település csapatának támogatása által, önkormányzati és lakossági segítők közreműködésével egy 
közösségi tér épülhetett meg. A szabadidőpark számos sportolási, kikapcsolódási lehetőséggel várja a 
célközönségként megjelölt fiatalabb korosztályt és az intézmény tanulói is rendszeresen használják. 

Az Balassagyarmati tankerületi központ sikeres pályázatának köszönhetően az Iskola tetőfedése több mint 
50 millió Forintból újult meg.  

Az iskolát az önkormányzat minden erejével igyekszik támogatni. Célunk, hogy minél több gyermek 
színvonalas oktatásban részesülhessen, és sportolni, zenélni tanulhasson helyben, Nógrádon.  

A nógrádi gyermekeknek a képviselő-testület iskolázási támogatást állapít meg minden év szeptemberében, 
mely minden évben emelt összeggel kerül kifizetésre. Ezt az óvodás, általános iskolás és középiskolás 
gyermekek esetében lehet igénybe venni. A felsőoktatásban tanulók támogatása érdekében 
önkormányzatunk minden évben csatlakozik a Bursa Hungarica ösztöndíjprogramhoz, mellyel 
településünk az állami támogatást kiegészítve tudja támogatni az egyetemi, főiskolai hallgatók 
tanulmányait. 

Községünkben egy korszerű, mai kornak és igényeknek megfelelő háziorvosi rendelő működik.  
Háziorvosunk Dr. Kovács István a hét minden napján rendel a rendelőben. Munkáját segíti az 
önkormányzat alkalmazásában álló körzeti nővér és még egy nővér.  

A gyermekorvosi rendelő már korábban felújításra került, így az is jól felszerelt, igényes környezetben 
várja a gyermekeket. A rendelőben Dr. Rados György gyermekorvos hetente kétszer rendel. A doktor úr 



jelenlegi állás szerint nyugdíjba készül, 2024 júniusáig látja el feladatait, az új gyermekorvos pályázatának 
kiírása hamarosan megtörténik. 

Községünkben a gyermekorvosi rendelőben védőnői szolgálat is működik. A vármegyei kórházhoz került 
a feladatellátás, az önkormányzat az épületet és az eszközöket továbbra is biztosítja számára, hozzájárul a 
rezsi költségekhez. Kerekesné Holes Erika gondoskodik a kismamákról, az újszülöttekről, kisgyermekekről 
és a védőnői feladatokat ellátja. 

Az önkormányzat születési támogatást biztosít minden nógrádi lakóhellyel rendelkező családnak, ahol 
gyermek születik. Nógrádi gyermek születése esetén a fiú vagy lány kisbabát a megfelelő színű zászlóval 
üdvözöljük. 

A rossz állapotú utak és járdák felújítására is vállalkoztunk. A 4 év alatt közel 150 millió forintból megújult 
a Hunyadi utca, Gárdonyi Gáza utca, a Petőfi utca és a Rákóczi utca, a Kossuth utcát és a Petőfi utcát 
összekötő utca, és az Ibolya utca is. A Morgó- pataki víztározó, azaz a nógrádi tó körül található, évek óta 
már félkész állapotban lévő járda is pályázati támogatásból aszfaltozásra került, valamint közlekedő utak 
építése történt a nógrádi temetőkben. A felújításokon kívül minden anyagi lehetőségünkhöz mérten 
gondoskodunk az utak karbantartásáról.  

 A Magyar Közút Nonprofit Zrt. Nógrád Megyei Igazgatósága a Magyar Falu Program keretein belül 
nagyfelületű útjavítást végzett a Nógrád bekötőút Berkenye-Nógrád közötti közel 5 kilométeres szakaszán. 
Az aszfaltozási munkát az utómunkálatok követték, melyeket gyakran útlezárások kísértek. Köszönjük a 
Lakosság korlátozásokban nyújtott együttműködését. A közel 150 millió forintos beruházásnak 
köszönhetően végre a Nógrádi bekötőút teljes szakasza felújításra került, a közlekedés biztonságosabbá 
vált. Reméljük, hogy a folytatás sem marad el, a Nógrád-Diósjenő összekötő út felújításával. 

 A tó állapotának javítása is megkezdődött az elmúlt években. A vízminőséget a tó kotrásával és őshonos 
halfajták betelepítésével próbáljuk javítani. A tó környezetét tereprendezéssel, fák ültetésével, parkosítással 
folyamatosan szépítjük. A tó körüli területen edzőpark és a hozzá tartozó kiszolgáló létesítmény építése 
valósulhat meg a megkötött vállalkozói szerződések szerint, a jövő év tavaszán.  

A Civil ház a Polgárőrség irodájának, egy közösségi térnek és egy szükséglakásnak ad otthont. Gyakran 
élettel töltik meg a civil szervezetek tagjai, például próbák, klubnapok, táborok kerülnek megrendezésre. 

A Művelődési Házban kialakított könyvtárban a könyvtárat Holma-Bacskay Mónika vezeti. A könyvtár 
mindennap várja az olvasni szerető lakosságot. Könyvtárunk közel négymillió forintból megújult. Az 
Emberi Erőforrás Támogatáskezelő és az Önkormányzat anyagi támogatásának köszönhetően a hasznos 
alapterülete 50 m2-el bővült, új bútorok, textíliák kerültek beszerzésre, ifjúsági rész és gyermek sarok került 
kialakításra. Könyvtárunkban előadások, könyvajánlók és ismertetők rendszeresen megrendezésre 
kerülnek. Az elmúlt hónapban közel 2 millió forintos saját erőből javíttattuk az épület belső udvar felőli 
tetőfedését és kiegészítő tartozékait is.  

Az Öregtanács épületét használatba adtuk a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatnak, mely pályázati és 
önkormányzati támogatásból belső felújítást hajtott végre.  

  Az várparkolóban található Infopont épülete idén egy szintráépítéssel kialakított szolgálati lakással bővült 
közel 30 millió Forintból. Így az épület új tetőfedést is kapott, melynek köszönhetően megoldódtak a 
beázási problémák. Ebbe a szolgálati lakásba terveink szerint pedagógus, gyermekorvos vagy 
önkormányzati dolgozó költözhet. 

 A volt Idősek otthona épülete jelenleg raktározási funkciót lát el, felhasználási módjáról később dönthet a 
testület. az ingatlan ez évben szabványos vízmérő hellyel lett ellátva. A volt takarék épületét 
önkormányzatunk testületi döntés alapján elővásárlási joggal élve megvásárolta saját erőből. Az épületben 



aláírt szerződés szerint bankautomata kerül beüzemelésre. A szolgáltató beszerelési gondjai miatt várhatóan 
csak jövő év tavaszán történik meg. 

A várparkolót is élettel töltöttük meg, hiszen havi rendszerességgel termelői piacot és kézműves vásárt 
szervezünk ott, minden hétvégén kürtőskalács és fagylalt várja az oda látogatókat. Nagyon örülünk ennek, 
hogy az éttermek mellett több lehetőség nyílik a kirándulók számára. A TOP Plusz Helyi gazdaságfejlesztés 
pályázati támogatásnak köszönhetően több mint 50 millió forint pályázati forrásból piactér építése kezdődik 
hamarosan a Várfeljárónál.  
A fejlesztés keretében fedett árusítótér 12 darab fix árusítópulttal, vizesblokk, raktárépület és tárolóhelyiség 
kialakítása, térkövezés valósul meg. Jelenleg építési, engedélyeztetési eljárás zajlik. 
 

A vár a Magyar Állam tulajdonában áll és fenntartója a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő Zrt. A 
vagyonkezelővel napi kapcsolatban állunk, kéréseinket, terveinket folyamatosan tolmácsoljuk feléjük, 
jelenleg a legfontosabb kérésünk, hogy minél hamarabb újra megnyithassuk a várat. A legutolsó információ 
szerint 2024.10.31-ig meghosszabbításra került a vár lezárásáról rendelkező határozat. 

Települési támogatást biztosítunk az elhunyt személyek eltemettetésének költségeihez a hozzátartozók 
részére.  

Rendkívüli támogatásban részítheti az önkormányzat azt a személyt, akinek létfenntartása veszélyeztető 
helyzetbe került. Önkormányzatunk a házi segítségnyújtást a Nagyoroszi Közös Szociális Szolgáltató 
Társulás intézményén, a családsegítés ellátását pedig a Nyugat-Nógrád Gyermekjóléti és Családsegítő 
Szolgálattal biztosítja. 

Településünk életét rendezvények színesítik. Célunk, hogy minél több alkalommal és minél több 
korosztálynak szóló színvonalas rendezvényeket szervezni Nógrádon. Mint már korábban említettem a 
Művelődési ház számos programnak és rendezvénynek ad otthont. Színházi előadások, zenei koncertek és 
bálok is megrendezésre kerültek itt, illetve a sportpálya melletti szabadtéri színpadon is. 

Az önkormányzat lehetőségeihez mérten minden évben, kivéve a korlátozás ideje alatt, megszervezte a 
farsangi pingpong kupát, a március 15-ei megemlékezést, gyereknapi rendezvényt, Palóc Classic Rally 
találkozót, augusztus 20-ai megemlékezést, nyárbúcsúztató koncertet, szüreti felvonulást és őszi vigalom 
rendezvényt, október 23-ai megemlékezést, idősek napját, közös adventi gyertyagyújtást, adventi koncertet 
és minden hónapban a kézműves és termelői piacot a várparkolóban. Önkormányzatunk támogatja a civil 
szervezetek, egyesületek által szervezett eseményeket is, és ha szükséges segítséget is nyújt a 
lebonyolításban. Nógrád vármegyei kormányhivatal és közgyűlés szervezésében 2022 szeptemberében 
Nógrád adhatott otthont a vármegye napnak és ünnepi közgyűlésnek, melyen részt vettek a 
kormányképviselők, kormánytisztviselők, egyházi és világi vezetők. 

Községünkben Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat és közel 20 darab civil szervezet is működik. A 
Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke Debreceniné Králik Tünde és az önkormányzat az Öregtanács 
épületében végzi munkáját.  

A Civil szervezetek között alapítványok, egyesületek is megtalálhatóak. Az önkormányzat számos civil 
szervezettel nagyon jól együttműködik, közös rendezvényeket szervezünk, közös ötleteket valósítunk meg. 
Egyes civil szervezetek segítséget nyújtanak az önkormányzati rendezvényeken is és az önkormányzati 
épületek, közterületek karbantartásában is. Hálásan köszönjük a Nógrádért végzett munkájukat. 
Önkormányzatunk lehetőségeihez képest minden esetben anyagi támogatást nyújt a civil szervezeteknek, 
segíti őket, közös programokra és rendezvényekre hívja a szervezeteket tagjait. A jövőben is jó kapcsolatot 
szeretnénk ápolni a civil szervezetekkel.  

Beszámolóm végén szeretném újra és újra megköszönni a mindenkinek a munkáját, felajánlását, 
adományát, aki bármivel, bármilyen módon is segítette az önkormányzat munkáját, a falu előrehaladását, 



fejlődését. Kérem a következő években is segítsék munkánkat, hogy településünk napról napra szebbé és 
élhetőbbé válhasson.   

A mai falugyűlésünk egyben kiváló alkalom arra is, hogy meghívjam Önöket közelgő rendezvényeinkre. 
2023. december 17-én 9 órától a Szent Flórián Parkban advent 3. vasárnapján meggyújtjuk a harmadik 
gyertyát.  

 Minden kedves érdeklődőt nagy szeretettel hívunk és várunk rendezvényeinkre!  

Beszámolóm nem a teljesség igényével készült, mert számos olyan feladat, probléma volt a mindennapok 
során, amiről nem szóltam, de Önök bizonyára megtisztelnek kérdéseikkel, kreatív javaslataikkal. Mit 
tegyünk, mire fókuszáljunk a jövőben a falu és az itt élő emberek érdekében? Köszönöm megtisztelő 
figyelmüket, köszönöm, hogy meghallgattak. Kérem, aki hozzá szeretne szólni vagy kérdést szeretne 
feltenni, kézfeltartással jelezze, a teljes nevének bemondása után tegye ezt meg.  

 
A polgármester részletes beszámolója jegyzőkönyvhöz csatolva.  

 
Gere-Takács Hajnalka: 
Hány fok van a teremben? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem tudom, nem látom a termosztátot. István, hány fok van? 
 
Gyuricza István: 
19,5 fok van a teremben. 
 
Pintér Ferenc: 
Én a Nógrádiak Nógrádért Egyesület nevében szeretnék kérdést feltenni. Úgy tudom, hogy az összevont 
Berkenye és Nógrád önkormányzat magasabb büdzséből gazdálkodhat, mint az előző. Említette a 
polgármester úr, hogy fokozottan figyelnek a civil szervezetek támogatására. Szeretném felhívni a 
figyelmét, hogy az előző polgármester, Szórágy Gyuláné idejében a civil szervezetek támogatási rendje 
másként volt. Kb. 1,5-1,8 M Ft állt akkor rendelkezésre, amit meg lehetett pályázni és a testület döntött 
arról, hogy ki, mennyi támogatást kap. Ha 1,5 M Ft-tal számolok, az a 4 év alatt kb. 6 M Ft, ami a civil 
szervezetek zsebéből gyakorlatilag eltűnt. Hol van ez a 6 M Ft? Ez hiányzik a falu életéből, ez a lakosságtól 
van elvéve. Azt szeretném kérdezni, hogy nem gondolkodott-e el a testület ennek a régebbi jól működő 
rendszernek a visszaállításán? Ennek szigorú elszámolása volt, következő év január 31-ig el kellett 
számolni a kapott támogatással. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Önkormányzatunk 2019 óta, amióta én vagyok hivatalban, minden évben 1 M Ft-ot elkülönített a civil 
szervezetek támogatására. Pályázat valóban nem került kiírásra, de az összeg el volt különítve, és 
felhasználásra is került minden évben. A pénzügyes kolléganő részletes tájékoztatást tud majd adni.  
Amelyik szervezet megkereste az önkormányzatot kérelmével, azt tárgyalta a testület és pozitívan bírálta 
el. Az önkormányzat egyébként nem csak pályázat útján tudja támogatni a civil szervezeteket. A civil 
szervezetek házának teljes fenntartási költsége az önkormányzat költségvetését terheli. 127.000 Ft-os 
villanyszámlánk van havonta. Szívesen a képviselő testület elé terjesztem, hogy álljon vissza a régi rendszer 
és újból pályázati rendszerben kelljen igényelni a támogatást, viszont, ha elfogy a keret, akkor a többieknek 
nem fog jutni.   
 
 



Pintér Ferenc: 
Én a Mikulásvonat kapcsán tettem fel a kérdést.  Elnézést kérek a lakosságtól, mert az én hibámból nem 
valósult meg a finanszírozás, mert elfelejtettem kérni 120.000 Ft-ot a Mikulásvonatra. Örülök, hogy a 
polgármester úr foglalkozik a régi rend visszaállításával. Az egy tervezhető, igazságos rend volt.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Hogyan, mi alapján fogunk igazságosan dönteni? Megnézzük hány működő civil szervezet van, akármennyi 
tényleges tevékenységet végez a településen, ugyanannyi támogatás megilleti, mint azt, aki minden 
rendezvényen ott van, sok rendezvénye van. Vannak olyan civil szervezetek, ahol olyan eszközállomány, 
géppark van, aminek komoly fenntartási költsége van.  
Visszatérve a mikulásünnepségre, én nem emlékszem, hogy Nógrád Község Önkormányzata rendelt volna 
vonatot. Olyanra emlékszem, hogy adtunk hozzá hozzájárulást, de soha nem rendeztünk ünnepséget, nem 
rendeltünk vonatot. Ez mindig civil szervezeti kezdeményezés volt. A könyvtáros kolléganő beszélt a 
szervezővel és ott az hangzott el, hogy 40.000 Ft/óra áron jön el a kisvonat. Megrendelésről szó sem volt. 
Nem merült fel igény.  
 
Mátyás Péter: 
A civil házon a napelem nem segíti a fűtést, hogy ne legyen magas a villanyszámla? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Hivatott ezt segíteni, azért lett építve. A pályázatot nem a jelenlegi testület indította, csak befejezte. A 
napelem beüzemelése másfél évig nem valósult meg, mert az a vállalkozás, aki telepítette, saját 
villanyszerelővel szerette volna a szabványosítást elvégezni. Az előző polgármester azt mondta, itt van 
villanyszerelő. Újra be kellett adni a terveket. Összességében azt tudom elmondani, hogy az ottani 
felhasználást nem tudjuk teljes egészében kitermelni.  
 
Pintér Ferenc: 
A piactér és a bölcsőde pályázatról szeretnék még érdeklődni. Nógrádnak mikor lesz bölcsődéje? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A piactér pályázatnál tervezési, engedélyeztetési szakaszban vagyunk. A bölcsőde pályázat forráshiány 
miatt parkolópályán van. A terv elkészült, építési engedélyünk van, de a finanszírozási rész nem áll 
rendelkezésre. Várjuk, hogy felszabaduljon forrás.  
 
Pintér Ferenc: 
A tónál lévő szabadidőpark kialakítása is folyamatban van? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Igen, itt a kivitelező kiválasztása megtörtént, amennyiben az időjárás engedi, el fognak kezdődni a 
munkálatok.  
 
Pintér Ferenc: 
A Béke tértől haladva a Hunyadi utcába gyakorlatilag csak lökhárító vesztéssel lehet közlekedni. Hogy 
lehetne ezt megoldani, hogy ott rendesen lehessen közlekedni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Az, hogy milyen lejtésviszonyok és terepszögek vannak a településen, azt tudjuk. Meg tudjuk nézetni egy 
útmérnökkel és kérünk javaslatot, költségbecslést, hogy mibe kerül a javítás.  
 



Keresztes Konrád képviselő: 
Megnézem, és fogok készíteni egy vázlatot és hozzá költségbecslést. Azt gondolom, hogy mindent meg 
lehet javítani. 
 
Szarka István: 
Miért lett lezárva a vár, miért pont most, miért nem 20 évvel ezelőtt? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Volt egy független tartószerkezeti-mérnöki bejárás a váron, ott megállapításra került, hogy veszélyes az 
építmény. Ennek hatására az Örökségvédelem felszólította a tulajdonost, hogy az életveszélyes 
problémákat oldja meg. A tulajdonos azt gondolta, hogy egyszerűbb, ha az egész vár területét lezárja. Hogy 
mikor lesz kézzel fogható eredmény nem tudom megmondani. Nincs ráhatásunk. A kötelezettségvállalási 
határidő jövő év október 31-ig van meghosszabbítva. A tulajdonos joggyakorlójának el kell végeznie a 
munkákat. Vannak olyan munkák, amik eredetileg nem voltak betervezve. A tulajdonosnak nem volt érdeke 
a lezárás, a zöldterület karbantartásában sem vettek eddig részt. Úgy tudom, hogy a munkák elvégzéséhez 
a forrás rendelkezésre áll.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Egyszer már kaptunk 800 M Ft támogatást.  
 
Varga Richárd polgármester: 
2017-ig a Nemzeti Kastély és várprogramban benne volt a Nógrádi vár. 2017-ben megkeresték az 
önkormányzat akkori vezetését, hogy üzemeltetési jogot jegyeztessen be a várra és vigye végig a programot. 
Erre válasz nem érkezett.  
 
Dávid Barbara: 
Én a testületi ülésen jeleztem a polgármester úrnak és a testületnek, hogy a vár lezárását jelző táblákat 
legyenek szívesek elkészíttetni, de csak egy A/4-es méretű van kitéve. A várba ugyanúgy bejárnak az 
emberek, leakasztják az oldalsó dróthálót. Mikor lesz ennek vége, hogy lesz lezárva teljesen a vár?  
Kérdezem továbbá Keresztes Konrád képviselőtől, hogy a Feketevíz sor útja mikor lesz járható?  
A buszmegállók az Árpád utcában és a faluközpontban feldőlnek, veszélyesek. Ezek helyreállítása mikor 
történik meg? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Feketevíz sor járható. Az a szakasz, ahol nincs szilárd útburkolat, az nem érint egy kocsifeljárót sem. 
Mindenképpen meg fogom nézni, és ha olyan probléma van, ami orvosolható, akkor azt megjavítjuk. 
A buszmegállókat megnézettem építésszel, aki azt mondta, hogy ezek amióta elkészültek, így állnak, a 
hátsó oldalában semmilyen keresztkötés nincsen. Szerintem nem életveszélyes, de meg fogjuk nézni. 
Nagyon nehéz, súlyos építmény, szerintem felesleges buszmegállót ilyen anyagból építeni. Nekem régi 
vágyam volt, hogy egy acélszerkezetes buszmegállóink legyenek. Nem tudom, hogy mikor kerül erre sor.  
 
Papp László képviselő: 
A tegnapi napon a Vár Alapítvány elnökasszonyával megnéztük a táblák helyét. 3 db kistábla és egy nagy 
tábla készült el. Igyekszünk jól látható helyre kihelyezni őket. Én a kereszteződésbe is tennék táblát. 
Nyilván ez nem fogja megoldani a problémát, sajnos ezután is fel fognak menni az emberek.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Van némi akácfám, nagyon szívesen biztosítom az andráskereszteket az összes buszmegállóhoz.  
 



 
 
 
Nyilas Kálmánné: 
Egy önálló építési telek van a Dózsa utcában, a Feketevíz sorra nyílik a kapuja. A Dózsa utca és a Kossuth 
utca között nincs közvilágítás, tönkrement ott az útburkolat is. Ha lesznek közműfejlesztések, gondoljon az 
önkormányzat az építési telkekre.  
A Taposóparkról nem volt szó a polgármester úr beszámolójában, de szeretném felhívni a figyelmet arra, 
hogy az Nógrádnak egy kicsit a szíves csücske. Jobb lenne egy kicsit nagyobb gondot fordítani rá, örömteli, 
jó játszóhelyük van a gyerekeknek. Kérem a fiatal anyukákat, apukákat, hogy segítsenek abban, hogy a 
park bájossága, amit ott kialakítottunk, megmaradjon. Vigyázzunk rá! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Arra, hogy a Feketevíz sorra szilárd burkolat kerüljön, nem tudok ígéretet tenni. A közvilágítás fejlesztése 
komoly feladat. Nem mindegy, hogy milyen világítótestet építünk, nem mindegy, hogy ki építi.  
A Taposóparkról most azért nem beszéltem, mert most az előző falugyűlés óta eltelt időszakról szólt a 
beszámolóm, de akkor szó volt a Taposóparkról is. A fű lenyírásáról mindig gondoskodunk.  
 
Mátyás Péter: 
Mikor lesz a Jókai utcában vízelvezető árok, hogyan kell egyáltalán elképzelni? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Meg fogjuk nézetni akkor, amikor ennek lesz létjogosultsága. Amikor minden épület megépítésre kerül, 
lesz szilárd útburkolat, vízelvezetés.  
  
Mátyás Péter: 
Mi is ott építkezünk, autóbehajtót szeretnénk építeni. Nekem kell arra terveznem, hogy ott lesz valamikor 
árok? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A főépítésszel meg fogom konzultálni a dolgot, egyelőre tervek még nincsenek erre.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Amikor terveztük az utat, akkor mindkét oldalra volt egy kicsi árok tervezve, de lehet, hogy érdemesebb 
lenne olyan vízelvezetőt csinálni, ami egy v-alak, középen vápával. Így nem kell feltörni, azt, ami már kész 
feljáró, vagy parkosítás. 
 
Mózer-Zima Katalin: 
Engem a vár alatti kivágott fák története érdekelne. Épül ott valami, miért lettek kivágva a fák?  
 
Varga Richárd polgármester: 
Az érintett területen egy szomszédos ingatlantulajdonos többszöri megkeresésére indítottuk el a fakivágást, 
illetve a Vízügyi Igazgatóság is jelezte, hogy a temető hídjától az iskola hídjáig gépi kotrás és tisztítás nem 
lehetséges, mert a gépek nem tudnak bemenni. Annyi fa lett kivágva, ami a patakmedernek a 4 méteres 
sávját érinti. Nem lesz az összes fa kivágva. Ez egyébként nem erdő, hanem fásítás, és kaszáló. 
Önkormányzatunk minden évben új fák telepítését finanszírozza. Tavaly is és idén is mintegy 30 db 
konténeres fa került és kerül elültetésre. A Tízmillió fa-programban pedig több, mint 100 db fa lett elültetve. 
Fák kivágására egyébként helyszíni szemle után, indokolt esetben adunk engedélyt.  
 



 
 
 
Dr. Kovács István: 
Az eredeti szándék, miszerint egy buszparkoló lett volna kialakítva a kivágott fák helyén- ezek szerint el 
lett vetve? Amikor ez elhangzott, akkor még a teljes tarravágás volt tervezve. Mikor változott ez meg? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A buszparkoló ötlete nem ennek a testületnek az idejéből származik. Amikor én ide kerültem, az elődöm 
azt mondta, hogy oda lehet földet szállítani, mert ott majd egy buszparkoló lesz. Ez szerintem nem rossz 
ötlet. Nem volt mit elvetni, mert nem is határozott erről a testület, ez csak ötletként merült fel.  
Akkor valóban szó volt a tarra vágásról, akkor lehetett volna rendezni a területet, a csapadékvizet bevezetni 
a patakba, új, odaillő és könnyez gondozható fák lettek volna ültetve. A jelenlegi fák 30-35 méteresek, 
ezeket ki tudja gondozni? Folyamatosan hullanak le róluk ágak, akár az úttestre, patakmederbe és a 
szomszéd tulajdonos kertjébe. Amikor a szakértői vélemény elkészült, a szakértő azt mondta, hogy ha van 
még gazdasági értéke a fáknak, akkor az most van, utána már korhadás következik be.  
 
Dr. Kovács István: 
Én arra utaltam, hogy tavaly volt egy testületi ülés, ahol a testület elfogadta a tarravágást és a buszparkoló 
kialakítását. Ez a döntés lett megváltoztatva idén tavasszal valamelyik testületi ülésen. Tehát arra lettem 
volna kíváncsi, hogy hol és mikor változott meg ez a szándék.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ezen fák alá biztonságosan nem lehet semmit építeni. Ha buszparkolót akarunk ide, vagy pihenő helyet, 
akkor azokat a fákat ki kell vágni. Lakossági ráhatásra változtattuk meg a döntést, szakvéleményt is 
készíttettünk 300.000 Ft-ért.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Amikor én képviselő lettem, akkor azt mondtam, hogy ez nem helyénvaló. Szerintem minden fának van 
értéke, ennek is. Volt egy helyszíni bejárás, ahol én azt javasoltam, hogy kössünk kompromisszumot. 
Vágjuk ki azt, ami a Vízügynek kell a patakparton. Úgy tudom, hogy volt vállalkozó, aki ezeket a fákat 
ingyen kivágta volna. Akkor én azt mondtam, hogy én csak a felét vágatnám ki. Erre polgármester úr azt 
mondta, hogy a vállalkozó így nem biztos, hogy elvállalja a munkát. Ekkor én jeleztem, hogy jelképesen 
minden egyes fáért, amit kivágok, fizetek 1000 Ft-ot. A veszélyes fákkal kezdem, a többit vágjuk el 2 m 
magasan, így biológiai értéke megmarad. 1 db fát tudtunk most így levágni, az ki fog hajtani, szép lesz. 
Javasoltam azt is, hogy ültessünk fákat és majd, ha azok már megnőttek, akkor vágjuk ki a többit.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Szép dolog, hogy ültessünk fákat, de hogyan lehetne később a nagy gépekkel ott munkát végezni úgy, hogy 
ne sértsük meg ezeket a fiatal cserjéket? Érem a biológiai értéket, de értsük meg, hogy azok a fák innen 
nem hiányoznának, hiszen itt vagyunk a Börzsöny lábánál.  
 
Molnár József: 
Amikor jó pár éve te voltál képviselő, meg a polgármester asszony volt, milyen kárt csináltatok nekem? A 
30 éves fát bedöntöttétek oda hozzám és aztán kerítésestül, mindenestül kihúztatok. Tönkretettél mindent! 
Az utakhoz is hozzá tudok szólni, amilyen utakat csináltál, nézd már meg a Szondi utcát! Milyen köveket 
tettél oda? Betondarabokat, amiktől folyton defektet kapok. Nézd már meg, milyen darálékot tettél oda! 
Gyorshajtásért is fel akartalak jelenteni. A vár alatt a múltkor el akartál ütni minket a családdal! 
 



Varga Richárd polgármester: 
Uraim! Kérem, ezt ne itt vitassák meg! 
 
Gulyás Zoltán: 
A vár alatt a parkoló kialakítása jó lenne, mert a buszokról veszélyes a leszállás a gyerekcsoportoknak. 
Nincs járda és közvilágítás sem.  
A Balla képviselő úr nem tud-e lobbizni Nógrádért a vár lezárása ellen, a vár felújítása kapcsán? Hogy áll 
a kivitelezés, milyen cégeket bíztak meg stb?  
 
Varga Richárd polgármester: 
Valóban jó észrevétel a közvilágítás és a járda hiánya. Eddig az egy számozott országos közút volt, így nem 
volt lehetőség világítást kialakítani. Viszont tulajdonjog csere folytán ez az útszakasz önkormányzatunk 
tulajdonába és kezelésébe került. Így most már nagyobb eséllyel építhetünk ki közvilágítást, vagy akár 
járdát.  
Én nem tudom megmondani, hogy Balla képviselő úr kivel beszél, milyen viszonyban van. Van a tulajdonos 
részéről egy joggyakorló, aki a kezelésért felel, ez az ő feladata. Amit tudunk, az az, hogy a 
kötelezettségvállalásban megjelölt munkálatokra el van különítve összeg. Véleményem szerint kb. 500-600 
M Ft-os beruházás lehet és talán 5 év, amíg lezajlik. Ha találkozom a képviselő úrral, akkor mindig kérem 
őt, hogy járjon közbe az érdekünkben. 
 
Székely József Diósjenő polgármestere: 
Én több alkalommal hallottam már Balla képviselő úrtól, hogy két dolog van, ami a szíve csücske, az egyik 
a diósjenői strand, a másik pedig a nógrádi vár. Tudom, hogy lehetőségeihez képest lobbizik is ezekért.  
 
Dr. Kovács István 
Azt szeretném megkérdezni, hogy az elmúlt egy évben miért ment el a hivatali dolgozók 80 %-a és miért 
mondtak fel képviselők? Ebben milyen felelősséget érez a polgármester úr? A korábbi ciklusokban erre 
nem volt példa. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem tudom elmondani, hogy a korábbi ciklusokban milyen gyakorisággal volt az, hogy a képviselő lemond 
a mandátumáról.  
Van-e személyes felelősségem? Ezt sem tudom megmondani, meg kell kérdezni azokat, akik felálltak. Én 
nem érzem, hogy felelős lennék.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Lehet, hogy mérgező hangulatot teremtesz. Ha valaki mérgező, akkor távoznak az emberek.  
 
Gere-Takács Hajnalka: 
Meg sem kérdezted a képviselőket, hogy miért távoznak.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Honnan veszel ilyet, hogy én kivel, mit beszélek? Állította neked valaki? 
 
Gere-Takács Hajnalka: 
Igen. 
 
 
 



Varga Richárd polgármester: 
Igen? És én ott voltam? Nem. Ha valaki komolyan veszi a képviselői tisztséget, akkor az a normális, hogy 
végig csinálja a ciklust. Nekem senki nem mondta, hogy miattam el fog menni. A hátam mögött lehet, hogy 
mondták.  
 
Dr. Kovács István: 
Én nem azért foglalkozom ilyen szinten közügyekkel, mert nekem az jólesik.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Személyes sértettség alapján.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Polgármester úr! Legyen szíves adja meg a tiszteletet a doktor úrnak, ha már megadta neki a szót. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Utolsó kérdés volt a doktor úrnak! Most már átmentünk személyeskedésbe, ez már nem a falu ügye! A 
közmeghallgatáson ugyanezt csinálta a doktor úr! Túl sok szabadideje van, miért nem a betegekkel 
foglalkozik? 
 
Dr. Kovács István: 
A háziorvosi szolgálat ügyei, úgy gondolom, hogy közügyek. Amikor az én feleségemet elbocsájtották a 
hivatalból, akkor nem léptem föl. Ezt követte az, hogy a körzeti nővér finanszírozására sincs pénz az 
önkormányzat részéről. Eddig nem vettem részt falugyűlésen, valóban ilyen szinten nem vettem részt 
közügyekben, de most polgármester úr belekényszerít ebbe. A 20 évvel ezelőtti feladatellátási szerződésben 
– ami most is érvényes – benne van, hogy a körzeti nővért az önkormányzat tovább alkalmazza. Engem 
nem keresett meg a polgármester úr, hogy módosítani kívánja a szerződést, amely kétoldalú megállapodás. 
Úgy döntött, hogy egyedül fogja ezt módosítani, mégcsak a testületet sem kérdezte meg. Ezen a ponton 
mondtam azt, hogy ez olyan támadás a háziorvosi szolgálat ellen, ami nem tolerálható. Én akkor a február 
20-i testületi ülésre mentem be először, és ott szólaltam fel ez ügyben. Ezután volt még néhány ülés, amin 
ez téma volt, mire sikerült megértetnem a polgármester úrral, hogy a szerződésünk értelmében nem 
küldhetik el a körzeti nővért, mert akkor szerződésszegést követnek el.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Szeretném elmondani azokat a dolgokat, amelyek valóban megtörténtek. Nem egyes szám első személyben 
történik döntés a polgármester részéről, hanem a képviselő testület döntéshozatalán keresztül. Akkor 
kezdődött a probléma, amikor a költségvetés tervezése során a testület meghallgatta azokat a javaslatokat, 
melyeket a polgármester úr előterjesztett, hogy a hiányos költségvetés pótlására honnan, milyen források 
átcsoportosításával, hogyan tudja biztosítani az önkormányzat működését. Akkor én javasoltam, hogy 
időszerű lenne azt a szerződést felülvizsgálni. Ha jól emlékszem, a polgármester testületi határozatban 
kapta feladatul, hogy készítse elő a mai jogszabályoknak megfelelően külső szakértő bevonásával a 
szerződés módosítását. Ez a mai napig nem történt meg, fejmosást fog kapni a polgármester a testület 
részéről, de biztos, hogy tett már ez ügyben lépéseket.  
Villányi Péterné egy ikonikus alakja a nógrádi egészségügynek. Amíg a szerződés nem kerül 
felülvizsgálatra, nem kerül lefektetésre, hogy ki, miért, mekkora összegben és mennyi ideig felelős, addig 
rendszert a testület döntése alapján a régi mederben hagyva működtetjük. 
 
Dr. Kovács István: 
A polgármester úr sem engem, sem a képviselő testületet nem kereste meg, csak az Ibolyát.  
 



Varga Richárd polgármester: 
Többször beszéltem a Villányi Péternével nem csak ebben az esetben, hanem minden nyugdíj mellett 
alkalmazott önkormányzati dolgozóval is. A munkáltatói jogokat én gyakorlom. A költségvetés 
készítésénél merült ez fel, udvarias kérdés volt. Villányi Péterné azt válaszolta, hogy mindenképpen 
beszéljek a doktor úrral, ezt követően felhívtam Önt.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Piroska János azt mondta, hogy az önkormányzat nehéz helyzetben van, ezért kellett esetleg elküldeni 
embereket. Mondtál ilyet? A Bekes Olgi akkor mellettem ült és azt mondta, hogy úgy kellett készítenie a 
költségvetést, hogy az Ibi néninek a bére nem volt benne. Utána aztán visszalapátoltuk. akkor azt mondta 
a polgármester úr, hogy az önkormányzat nehéz helyzetben van. Ennek ellenére az önkormányzat élve az 
elővásárlási jogával, megvette a régi takarék épületét egy nógrádi lakos elől.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem egy nógrádi lakos, nem így kell nyilatkozni ebben az ügyben, hanem úgy, hogy a te családtagod elől 
vette meg az önkormányzat.  
 
Gerhát János: 
Mit képzelsz polgármester úr, miért sértegetsz?  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Nem szeretném, ha ez a falugyűlés abba menne át, amit egyszer már végighallgattunk, mert akkor én sem 
fogom bírni már ezt a képviselőséget, mert nem ezért választottak meg engem, hogy ez a vita legyen. A 
képviselőnek azt kell néznie, hogy mi a falu érdeke. Az önkormányzatnak ott elővásárlási joga volt. Ha mi, 
akkor azt mondjuk, hogy nem vesszük meg azt az épületet, akkor lesznek emberek, akik azt fogják mondani, 
hogy ti minek vagytok ott, hogy engeditek ki a kezetekből. Én is felállok és elmegyek!  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ha kellemetlen a téma, akkor lezárjuk az ülést és megfenyegetjük a hallgatóságot, hogy lezárjuk és 
elmegyünk. Ez is egy módszer. Ibikét és az összes nyugdíjast azért kellett leépíteni, mert rossz helyzetben 
voltunk, mindenki megérti. Ehhez képest nem sokkal később megvettük a takarék épületet.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Vannak költségsorok, a költségvetés tervezésben vett részt a pénzügyes kolléganő, a rendeletet pedig a 
képviselő testület alkotja meg. Maradjunk ennyiben! 
 
Piroska János alpolgármester: 
Amikor a költségvetést az önkormányzat tárgyalja, akkor egy vázról beszélünk. A polgármesternek 
feladata, hogy a költségsoroknál álljon elő olyan javaslatokkal, amelyek segítségével majd össze fog állni 
a költségvetés. A testület nem mindenben értett egyet ezzel a költségvetési koncepcióval, és úgy látta, hogy 
ebbe a költségvetésbe bele kell férnie a körzeti nővér bérének.  
 
Kriskó Anett: 
Nagyon nehezen közelíthető meg gyalogosan a vasútállomás. Mindegy milyen évszak van, nagyon rossz 
állapotú az út, a járda, sok a kátyú. Erre szeretnék valami megoldást.  
Érdekelne továbbá, hogy egy 1700 fős falunak mi szüksége van a tó körüli fitneszparkra, illetve 56 M Ft-
ból havonta egy alkalommal megrendezett piactérre? Miért utólagosan van erről tájékoztatva a lakosság? 
 
 



Varga Richárd polgármester: 
A vasútállomásra vezető járda a MÁV területén épült meg önkormányzati költségből. Az idei évben kötött 
bérleti szerződés alapján már jobb eséllyel tudunk pályázati forrást találni erre a területre.  
A fitneszparkkal kapcsolatban én nem tudom eldönteni, hogy 1700 főnek a lakosság összetételét nézve, 
vagy esetleg közvélemény kutatással, hogy van-e erre szükség, vagy nincs. Azt majd akkor fogjuk tudni, 
ha megépül és használni fogjuk. Lesz egy kiszolgáló létesítmény is, mosdó, nyilvános wc, amit mindenki 
tud majd használni. A tó környezete alkalmas a fejlődésre.  
 
Kriskó Anett: 
Én 15 évig tartottam itt önkéntes alapon női tornát. Ezt néhány éve abbahagytam, mert a tornaterem, ami a 
lakosság pénzén épült 28 évvel ezelőtt, nem használható az itt lakók által. Miért kell bérleti díjat fizetni? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Tankerülettel van egy fenntartói megállapodás a kezelésre. Ebben benne van, hogy az önkormányzat évi 
három alkalommal díjmentesen használhatja. Ezen felüli igényt a fenntartó felé lehet jelezni. Megkérdezzük 
írásban a tankerületet.  
 
Kriskó Anett: 
Kb. azóta nincsen rendszeres sporttevékenység a felnőtt lakosság körében. Úgy tudom, hogy a fiúk sem 
járnak már oda focizni. Szerintem a fitneszpark is ilyen sorsra fog jutni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A Sportegyesület nevében nem tudok nyilatkozni, hogy a sport miért tart ott, ahol tart.  
A piactérre visszatérve, a testület dönt, hogy milyen pályázatok kerülnek benyújtásra. A képviselő testület 
képviseli a lakosságot. A piac népszerű, szeretik az emberek. Ha olyan körülményeket tudunk teremteni, 
ami fedett árusítótér, mosdóval stb. az jó irány.  
 
Kriskó Anett: 
Ha legközelebb egy plázára lesz lehetőség pályázni, akkor azt fogunk építeni? Szeretném megkérdezni 
azokat a képviselőket, akik erre szavaztak, hogy ők hányszor voltak a piacon? 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Bármennyire szimpatikus vagy nekem Anett, a polgármester úr pedig nem az, de most a polgármester mellé 
kell, hogy álljak. Szerintem jól döntött a testület ezekben a pályázatokban. Én nem szavaztam meg a piacot 
és egyetlenegyszer sem voltam a piacon, de értéket növel a községben. A fitneszpark is.  
Az iskolánál dönteni kellett, hogy önkormányzati működésben tartjuk az iskolát, vagy átadjuk az államnak. 
Nem tehettünk akkor mást, át kellett adni. Vért izzadtunk, hogy a tornatermet legalább háromszor tudjuk 
ingyenesen használni. Nem a polgármester döntött, lenyomták a torkunkon.  
 
Srám Péter: 
Azt szeretném kérdezni, hogy van itt horgászegyesület? Milyen halak lettek telepítve? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Nincs horgászegyesület. Pontyok lettek telepítve a tóba. 
 
Mátyás Péter: 
Korábban megvádoltál minket azzal, hogy mi azért jöttünk ide, hogy balhét csináljunk, mint múltkor. Most 
sem azért jöttem, hogy balhét csináljak. Meg tudod mondani, hogy múltkor milyen balhét generáltunk? 
 



Varga Richárd polgármester: 
Nem generáltatok, de felmerült, hogy ezért jöttetek, de ha nem, akkor elnézést kérek! 
 
Mátyás Péter: 
Nem szeretem a felesleges vádaskodást. Azt mondod, hogy ne rágalmazzunk stb, de ha megtesszük, akkor 
azt mondod, hogy személyeskedés. Te is most személyeskedsz? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Minimális különbség van köztünk. Én közfeladatot ellátó személy vagyok, te pedig nem. 
 
Mátyás Péter: 
Neked ezt jobban be kellene tartanod, mint nekem egy ostoba parasztnak.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Én ilyet nem mondtam. Senkit nem minősítettem.  
 
Gerhát János: 
Elnézést kérek az előző hozzászólásomért. Én sem szeretem a személyeskedést, én nem bántottalak téged 
soha polgármester úr. Az lenne a kérdésem, hogy hol tart az önkormányzat kasszája? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A költségvetés szerint a ¾ év alatt a 72%-ot használtuk fel. A könyvelést külsős könyvelő iroda végzi, nem 
tudom most pontosan megmondani, hogy hol tartunk. Ha megkapjuk tőlük az éves beszámolót, az a 
képviselő testület elé lesz terjesztve.  
 
Gerhát János: 
Mikor tudhatjuk meg? Nem azért van a falugyűlés, hogy olyan számadatokkal kellett volna jönnöd, hogy 
mindenki tisztában legyen azzal, hogy mennyi pénze van az önkormányzatnak. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A falugyűlést megelőzően, ha nem kap a polgármester ilyen kérdést, akkor joga van, hogy 15, vagy akár 
30 napon belül írásban válaszol. Annyi hitelünk van, amennyi alaphelyzetben is megvolt, amikor átvettük 
a falut. Abból törlesztettünk a napelemekre.  Egyéb hitelünk nincs.  
 
Gere-Takács Hajnalka: 
A falubusz ugye a falu tulajdona, akkor miért használja a polgármester saját célra? A gyerekét hordja az 
óvodába, vagy a feleségét fuvarozza vele, meg az Aldiban is voltál.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A falubusz az önkormányzat tulajdona. Én 2018 óta vezetem, amikor is a Bajnai Feri azt mondta, hogy már 
nem vállalja. Akkor a polgármester asszony mondta, hogy ilyen probléma van, mire én azt válaszoltam, 
hogy ha három hónap alatt nem találnak senkit, akkor én elvállalom a vezetését. Akkor plusz járulékot 
fizettek, de 2019-től, amióta hivatalban vagyok, azóta egy fillért sem vettem fel erre a célra. Ha civil 
szervezet kéri, akkor szabadnapot íratok ki, és munkabért sem veszek fel. Reggel egy kisfiút szállítok 
Rétságra és délután érte megyek. Az édesapa három gyermeket nevel és a segítségünket kérte a kisfiú 
szállításában. A családomat nem szállítom a falubusszal. Olyan volt, hogy például le kellett vinnem egy 
létrát, és egyúttal vittem a kislányomat is.  
 
 



Gere-Takács Hajnalka: 
Rendszeresen hordod őket.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ezt visszautasítom, ez nem igaz. A fiam egyedül jár az iskolába. Egyébként mi tiltja, hogy a polgármester, 
aki az első számú buszvezető, esetenként elvigye a gyerekét. Volt olyan, hogy Rétságra mentem a 
papírboltba, a hivatalnak vásároltam, és eljött velem a feleségem is. Az Aldiban nem magánügyben voltam, 
az önkormányzatnak vásároltunk.  
 
Gere-Takács Hajnalka: 
Zsuzsa nénit sohasem láttam abban a buszban, pedig ő is vezethette volna.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez megint személyeskedés volt, visszautasítom. Bármikor odaadom a kulcsot, lehet vinni a kisfiút minden 
nap, az időseket vasárnap reggelente a templomba stb.  
 
Pintér Ferenc: 
Három problémát szeretnék jelezni.  
A Hunyadi utca végén gyakorlatilag a földön vannak a kábelek. Visszataszító. 
Keresztes képviselő urat szólítanám meg a V alakú vízelvezetéssel kapcsolatban. Az Árpád utcában 
megvalósult a vízelvezetés, bár nem V alakban. Meg kellene valahogy oldani a vízelvezetést, mert nagyon 
rossz, nem megfelelő helyre folyik, a hordalék befolyik.  
 
Pintér Ferenc felolvas egy ide vonatkozó jogszabályt. 
 
Pintér Ferenc: 
Nekem, mint lakónak kötelességem az árok tisztítása, takarítása. Ezt én kb. 2 évente elvégzem, de szerintem 
nem ez a megoldás.  
 
Varga Richárd polgármester: 
A csapadékvizet ott kell tartani, ahová érkezik. Nem kell elvezetni sehová. Hasznosítani kell a talajban, de 
megpróbáljuk megkeresni a műszaki megoldást a problémára.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
9 évvel ezelőtt a Zsuzsika és csapata, köztük én is, ott buktuk el a választást, hogy az Árpád utcai 
vízelvezetés kialakításakor nem fogadták meg az én javaslatomat.  Meg lehetne csinálni, de senki sem fogja 
megcsinálni.  
Javaslom az önkormányzatnak a jövőben olyan nagygép beszerzését, ami a martaszfaltot felolvasztja és így 
le tudnánk kátyúzni a falu útjait.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Az Árpád utcában én duplán érintett vagyok. Ha kételkedsz az igazmondásomban, akkor menj be a 
hivatalba és a polgármester elődünk papírjai között keresd meg az ide vonatkozó dokumentációt.  
 
Molnár József: 
Koni, te is loptál! Könyörögtél a pénzért, a 60.000 Ft-ért! Mutass egy normális dolgot a faluban, ami 
csináltál a faluban! Minden szétesik, amit csináltál! Mindent magadnak csináltál, diplomás okos! 
 
Varga Richárd polgármester kéri a vita lezárását és szót ad a következő felszólalónak. 



 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika: 
Egy szakvéleményt tartok a kezemben, amit még 2019-ben készíttetett a polgármester. Ebben le van írva, 
hogy a nógrádi vártorony életveszélyes és 10 méteres részen nem szabad megközelíteni. Az lenne a 
kérdésem, hogy ezt akkor felolvasta-e a képviselőknek a polgármester úr, és Balla Mihály képviselő úrnak 
megmutatta-e?  
 
Pintér Ferenc: 
Szeretném felolvasni ezt a szakvéleményt. Ennek elkészítését te, mint civil állampolgár készíttetted el, 
akkor még nem te voltál polgármester.  
 
Pintér Ferenc felolvassa a szakvéleményt. Leírják, hogy omlás várható idővel, a faldarabok bármikori 
leomlása várható, közvetlen életveszélyesnek minősítették a faltestet, kérték a faltestet legalább 10 méteres 
körzetben kordonnal elzárni.  
 
Pintér Ferenc: 
Nem vádolva senkit, de ennek ellenére 2019-től hány várjátékot szervezett a felelős önkormányzat?  
 
Varga Richárd polgármester: 
Tudtommal egy várjáték volt ezen időszakon belül. A tulajdonos tudott erről, ők nem intézkedtek. 
Bejelentettük a megfelelő hatóságoknak is, senki sem emelt kifogást és nem tiltakozott a rendezvény 
megtartása ellen. Most mindenki a faluban fel van háborodva, hogy lezárták a várat, közben papírokat 
lobogtatunk, hogy mi volt 2019-ben. Akkor sem történt semmi.  
Amikor sikeresen lezajlik a várjátékok, akkor az önkormányzatnak sikeresen megköszönjük a 
közreműködést. Ha felmerül a kérdés, hogy a polgármester szervezett-e várjátékot, akkor már mindjárt ő a 
felelős.  
Én személy szerint a saját kudarcomnak élném meg, hogy van a Nógrád Várának Megmentéséért 
Alapítvány több évtizedes múlttal és oda jutottunk, hogy lezárták a várat. A drégelypalánki miért nincs 
lezárva? Én 2019-ben kerültem hivatalba, ez a vár több száz éve itt van. Több száz éve vannak problémák. 
Sem tulajdonosai, sem kezelői nem vagyunk a nógrádi várnak, de még csak várgondnokunk sincsen. 
Örüljünk, hogy nem volt soha probléma.  
 
Pintér Ferenc: 
Az alapítvány képviseletére, munkájára kontrollt gyakorol a képviselő testület.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Évi két közgyűlés kötelező, és oda sem lettünk meghívva, mint alapító.  
 
Pintér Ferenc: 
Én a megoldást keresem a problémára, ez a felszólalásom alapja. Ki felelős azért, ami itt kialakult? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ki felelős? Az idő vasfoga. Én sohasem jártam a múltban, mert azzal nem fogunk előrébb jutni, de úgy 
látom, ez itt már szokásjog szerint előkerül, hogy keressük meg, hogy mikor mi történt.  
 
Pintér Ferenc: 
Ez a szakvélemény rögzít egy állapotot, de 2019 és 2023. között történt valami pozitív elmozdulás? 
 



 
 
Varga Richárd polgármester: 
2019-ben, amikor ez a szakvélemény készült, még nem voltam polgármester. Akkor a barátom, aki 
építészmérnök, felsétált a várba és mondta, hogy fog írni egy szakvéleményt a vár állapotáról. Én ezt 
odaadtam a Szórágynénak és a Mónikának. A tulajdonos nem döntött, nem hozott intézkedést egy évvel 
ezelőttig. Ekkor azt mondták, hogy a lakótorony 10 méterese körzetét le kell zárni.  Most lezáratta a 
tulajdonos, ezt tiszteletben kell tartani. Örüljünk, hogy valamit fognak csinálni. Nincs értelme marakodni.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
4 évig, amióta polgármester vagy, te sem csináltál semmit az ügyben! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Mivel nem csináltam semmit? A tulajdonos tudott róla. Helyszíni bejárás is volt. Mit ugrálsz itt? 
 
Keresztes Konrád képviselő: 
Ha ez az ember, akkor körbekeríti a bástyát, meg a veszélyes helyeket, akkor a vár ma is látogatható lenne.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez nem igaz, mert legalább 11 helyet lokalizálnának. Megint személyeskedésbe mentünk. 
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika: 
Szerintem ez gondatlanságból elkövetett veszélyeztetés. Nem értesítetted a képviselőket, nem terjesztetted 
elő, nem lett szólva a Balla képviselőnek, 4 év telt el azóta. Már rég kész lett volna a vár! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Minden évben volt bejárás és a tulajdonos tájékoztatva lett. A szakvéleményt az akkori vezetés megkapta. 
Értem, hogy a felelősségmegállapításra megy ki itt a játék. Mónika, te nem érzel magadban felelősséget? 
Mint az alapítvány vezetője és akkor önkormányzati dolgozóként ott voltál minden nap. Csak te kaptál 
tájékoztatást, senki nem tudott róla, mikor idehívtál egy statikust.  Ketten vettetek részt a bejáráson.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika: 
Szeretném elmondani, hogy hogy történt ez az egész. Februárban felmentem a várba és láttam, hogy a 
toronyból hatalmas kövek le vannak esve.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem a toronyból voltak, elnézést, hanem a mellette épített megtámasztó fal tetejéről. A toronyból semmi 
nem esett le, most sem esik le azóta sem.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika: 
Jeleztem ezt az önkormányzatnak, hogy szóljon a vagyonkezelőnek, hogy jöjjenek ki, hogy mit lehet ez 
ügyben tenni. Én nem szóltam sem statikusnak, sem a vagyonkezelőnek, hanem kizárólag az 
önkormányzatnak, illetve előtte megkérdeztem a Tompka Gábor urat a Nemzeti Múzeum főigazgató 
helyettesét, hogy tudunk szabályosan eljárni. Ő is azt javasolta, hogy az önkormányzat írjon levelet a 
Nemzeti Vagyonkezelőnek. Ők kiküldtek egy független statikust, miután kint voltak az Örökségvédelemtől. 
Kikérem magamnak, hogy én zárattam be a várat!  
 
 
 



Varga Richárd polgármester: 
A lépcsőjavítást azt ki rendelte meg? Akkor csak tettünk valamit.  
 
Dr. Kovácsné Balogh Mónika: 
A Kiving Kft. volt a lebonyolító és a te céged csinálta meg, az EU-VA Fix Kft.  Amikor lezárták a várat, 
akkor azt mondtad nekem, hogy úgy meg vannak elégedve a céged munkájával, hogy valószínűleg, ha majd 
korlát fog épülni a déli és délkeleti oldalon, valószínűleg a te cégedet fogják ezzel megbízni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Kimondom ennyi ember előtt, hogy Mónika hazudsz! Azt mondtam, hogy Salgótarjánba kértek fel egy 
lépcsőjavításra, nem adtam árajánlatot, nem vállaltam el. Az EU-VA Fix Kft. a Kiving Kft-vel szerződött 
le a lépcső megépítésére és nem az önkormányzattal.  
 
Pintér Ferenc: 
Bárki is zárja le ezt a vitát, azzal tökéletesen egyetértek, hogy kár a múltat feszegetni. Székely polgármester 
úr mutatta meg a kivezető utat, megjelölte az irányt a Balla úr felé. Ő tud érdemben segíteni a kialakult 
szituáción.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Szerintem teljesen mindegy, hogy képviselő úr mennyire kapcsolódna bele ebbe a témába, mert ez a sínen 
már rajta van. Megvannak a szakvélemények, tervek, amint az idő engedi el fognak kezdődni a munkák.  
 
Keresztes Konrád képviselő: 
A nógrádi várat a te céged fogja csinálni polgármester úr? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Visszautasítom! Egy ilyen épített örökséget kb. 5 cég csinálhat Magyarországon. Semmit nem fogok 
csinálni. Ilyen kérdéseket, hogy lehet feltenni?! 
 
Sóti Dezső: 
Évek óta küzdünk már, hogy az Almáskert jobb helyzetben legyen. Megnéztem azt az alsó utat, az kinek a 
döntése, ki gyalulta le, mi lesz annak a sorsa, kinek épül az az út? Az előző polgármester idejében is 
kezdeményeztem már az út javítását, beadtam terveket is. Aztán volt egy fórum, ami után néhány kresztábla 
ki lett helyezve. Semmi értelme annak az utcának.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Van egy adott út. Ha szabályosan akar eljárni az önkormányzat, akkor ezeket az utakat járható állapotban 
kell tartani. Amikor hivatalba kerültem, akkor szembesültem azzal, hogy egyáltalán nem járható. A komoly 
probléma a benőtt növényzettel volt és hogy épült ott egy vízműtelep. Felmerült almáskerti 
ingatlantulajdonosoktól, hogy tehermentesítés céljából használható alsó út nem lenne rossz.  
A szomszédos földtulajdonost is bevontuk ebbe a munkálatba, aki részt is vett, amikor a nyomvonal 
kijelölésre került. Ekkor kiderült, hogy még egy tulajdonos van, akit viszont nem kerestünk. Valószínű, 
hogy így nem fog működni az a nyomvonal kerülés, amit gazdasági szempontból szeretett volna az 
önkormányzat. Most újra földmérésre van szükség, és akkor a jogi határon fogunk építeni, senkivel nem 
fogunk egyezkedni, nem veszünk meg földet. Ha kiderül, hogy valamelyik ingatlantulajdonos túlkerített, 
akkor vissza fogja állítani az eredeti állapotot és az az út csak a jogi határon készülhet el. Ha az ott lévő fák 
rajta lesznek a nyomvonalon, akkor azok a fák kivágásra kerülnek.  
 
 



Sóti Dezső: 
Nagy költséggel fog járni valószínűleg az az útépítés. A Hunyadi utca vége is szörnyű, a Rózsa utcán is 
ahogy lejöttem, még a kocsim teteje is sáros lett, de a Tulipán utca is járhatatlan. Ezekre nincsen pénz.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem mondtuk, hogy nincsen pénz. Most is van anyagunk, megrendeltük a munkagépkezelőtől a munkát. 
Folyamatosan csináljuk a javításokat. Sajnos ezek kavicsszórt utak, agyagos a talaj, elnyeli. Nem szabadott 
volna belterületbe vonni a területet, mert nem tudjuk azokat a feltételeket teljesíteni, amik szükségesek a 
belterületi ingatlanoknál.  
 
Sóti Dezső: 
Mi a helyzet a deltákkal? 2021-ben a fórumon az hangzott el, hogy mindent megtesz az önkormányzat, 
biztonsági parkoló kialakítása is szóba került. Elmondtuk akkor, hogy társadalmi munkában segítenénk a 
kialakításban. Az a válasz született, hogy meg fogja vizsgálni az önkormányzat. Tavaly augusztus 14-én 
írásban nyújtottam be kérdéseket, több utca is nagyon rossz állapotban van. Az a válasz született Hajnalka 
és Viola utca kereszteződések problémáit szeretnénk megoldani. A hókotrással kapcsolatban az volt a 
válasz, hogy a vállalkozó belátásán alapul, hogy mikor tud hókotrást, vagy csúszásmentesítést végezni úgy, 
hogy az utak állapotában ne okozzon kárt. 
Jelenleg az almáskerti utak állapota rosszabb, mint valaha. Az önkormányzatnak van felelőssége, az utakat 
karban kell tartani. Nem mondhatja, hogy nincs rá pénz. 
 
Gyuricza István: 
Ne mondd, hogy járhatatlanok az utak, 12 m3 követ szórtam szét. Nem tehetek arról, hogy az 
ingatlantulajdonosok barikádokat csinálnak az ingatlanok elé, hogy a víz ne follyon be hozzájuk.  Az utak 
el lettek túrva, ha letettük a lapátot az volt a baj, ha nem tettük le, akkor az. Döntsétek már el, hogy mit 
akartok! Az utcán parkolás is nehezíti a munkát és a sok kirakott szemét is.  
 
Sóti Dezső: 
Ha valamelyik almáskerti lakos berakja a szemetet a kátyúba, akkor fel kell szólítani! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Sóti úrnak igaza van! Minden útnak járhatónak kell lenni, akkor is, ha kidől a fa, vagy nem lehet elmenni a 
hókotróval. Minden utcát nem fogunk tudni egyszerre megcsinálni. Nyilván azt csináljuk meg először, ahol 
többen laknak.  
 
Sóti Dezső: 
Én kezdeményeztem az Ibolya utca javítását, aztán a vis maior keretből meg lett csinálva. Nem tudom, 
hogy mennyire lesz tartós.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Alaprétegnek jó, és ha az önkormányzatnak lesz pénze aszfaltozni, akkor erre már lehet aszfaltot tenni. A 
műszaki átadáson mindent rendben találtak. Nem rossz az az út.  
Az önkormányzat kérte az almáskertieket, hogy egy településszintű képviselet álljon össze és nem történt 
semmi.  
Ki fogok menni egy szemlére, megnézem az utakat és felmérem a lehetőségeket. A belógó növényekkel 
kapcsolatban rengeteg felszólítást küldünk ki, melyek nagy részét át sem veszik.  
 
Sóti Dezső: 
A roncstemetővel mi a helyzet? 



 
Varga Richárd polgármester: 
A roncstemető kapott felszólítást, amire az volt a reakció, hogy a kresztáblákat összefújkálták. Több tízezer 
forintunkba került a helyreállítás.  
 
Sóti Dezső: 
A postás sem jön már ki az Almáskertbe.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Beszéltem a postavezetővel, aki azt mondta, hogy többször javasolta, hogy legyen jól megközelíthető 
helyen egy postaláda gyűjtő hely, ahová be lehet dobni a leveleket. Ha segítséget kérnek, segítünk. 
 
Dávid Barbara: 
Polgármester úrhoz szeretnék néhány szót intézni. A Varga Richárd polgármester facebook oldalán 
szembesültem azzal, hogy polgárőr mellényben tevékenykedik az útépítésnél. Én tiszteletben tartom, hogy 
te vagy a polgármester, és azt kérem, hogy te is tartsd tiszteletben, hogy én vagyok a polgárőr elnök. 
Akármilyen tevékenység folyik, én vagyok a felelős azért, ha veled történik valami. A polgárőr polgárőri 
tevékenysége során politikai tevékenységet nem folytathat. Arra kérlek, hogy ha bármilyen polgárőri 
tevékenységet folytatsz, jelezd, ne a facebookról kelljen értesülnöm róla.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Szoktam küldeni fotót és azt is, hogy mettől meddig tevékenykedem. Lehet, hogy ez most elmarad. 
 
Dávid Barbara: 
Szeretnélek megkérni, hogy a polgárőr mellényben a polgármester oldalra ne tölts fel képeket. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Szerintem nem látszott, hogy polgárőri mellényben voltam. Szeretném elmondani, hogy hogy történt. 
 
Dávid Barbara: 
Nem szeretném, hogy magyarázkodjál! Annyit kérek, hogy ha tevékenység történik, akkor jelezd! 
 
Varga Richárd polgármester: 
Én meg azt szeretném kérni itt a nyilvánosság előtt, hogy a polgárőrség messenger csoportjában ne csak 
olyan felkérések legyenek ott, amik politikai indíttatásúak, mert itt már neveket, meg egyéb dolgokat lehet 
hallani. Nagy tisztelettel szeretném kérni, hogy szolgálatba osztásra kerüljek. Ne csak akkor kerüljek 
szolgálatba, amikor valami történik és szolgálatba helyezem úgymond magam.  
 
Dávid Barbara: 
Én most már olyan támadásokat kapok az Almáskertből, hogy te azt meséled, hogy azért nincs polgárőr 
szolgálat, mert te vagy a polgármester és én nem vagyok hajlandó szolgálatba helyezni.  
Szó volt itt korábban a támogatásokról. Elmondom, hogy a 4 év alatt 100.000 Ft támogatást kaptunk, amit 
a 15 éves jubileumi vacsorára kértünk. Az elvárások nagyon nagyok, mindenütt legyünk ott. Vasárnap 
olyan telefonokat kapok, hogy takarodjak fel a várba és zavarjam el onnan az embereket. Nem tűröm ezt a 
hangnemet, nem tudom, hogy ki csinálja! Ami itt megy, az már vérlázító.  
Kb. 3 hete voltam bent nálad az irodában, megkérdezted, hogy indulok-e polgármesternek. Mit 
válaszoltam? 
 
 



Varga Richárd polgármester: 
Azt mondtad: „jelenleg nem tudom, de nem tudom mi lesz tavasszal.” Ebben maradtunk.  
 
Dávid Barbara: 
Így van. Másnap már azt hallottam, hogy mindenki meséli – Gyuricza István is – hogy én indulok ellened. 
Én csak veled beszéltem. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Én nem mondtam senkinek sem ilyet.  
 
Dávid Barbara: 
Tavasszal el fogom mondani, hogy hogy döntöttem, vérlázító már ami itt megy! 
 
Miután egyéb kérdés, észrevétel nem hangzott el, Varga Richárd polgármester megköszönte az aktív 
részvételt és a falugyűlést 21 óra 12 perckor lezárta.  

 

 

 

K.m.f. 
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